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„Igraszki z diabłem”  
wracają na afisz!

Polityczne śmieci
Gdyby prezydentowi Wójtowiczowi nie udało się usunąć 

składowiska toksycznych odpadów w Brzezince, być może 
Mysłowice stałyby się miejscem największej katastrofy 

ekologicznej w Polsce. Teraz ta bezprecedensowa operacja 
stała się elementem politycznej gry o władzę w mieście. 
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Warto sięgnąć do medialnych re-
lacji z lipca 2020 roku. Gazety 
i portale rozpisywały się o sub-

stancjach, które zaczęły wypływać z rozsz-
czelniających się pod wpływem upału be-
czek na składowisku odpadów w Brzezince. 
Jak to się mogło skończyć widzieliśmy w So-
snowcu i Zielonej Górze, gdzie pożar niele-
galnych wysypisk ściągnął te miasta na skraj 
katastrofy ekologicznej. Trzeba sobie przy 
tym uzmysłowić, że w Mysłowicach była zu-
pełnie inna, nieporównywalnie większa ska-
la zagrożenia. Mogłoby nam nie starczyć wy-
obraźni, aby sobie uzmysłowić, co by się sta-
ło w naszym mieście i na całym Śląsku, gdy-
by zapaliło się składowisko w Brzezince. Do 
tragedii nie doszło, bo miasto zareagowało 
na czas. Pisaliśmy o tym wielokrotnie na na-
szych łamach. Najpierw batalia o cofnięcie 
prawnych decyzji poprzednich władz mia-
sta, które pozwoliły na składowisko. Później 

starania we wszelkich możliwych instytu-
cjach o wsparcie finansowe dla tej bezprece-
densowej operacji. W końcu, dzięki wspar-
ciu rządu, urzędu wojewódzkiego i fundu-
szy środowiskowych, udało się zebrać ponad 
100 milionów złotych. Po kilku miesiącach 
specjalistycznej akcji, z placu w Brzezince 
usunięto beczki i mauzery, które były tyka-
jącą bombą ekologiczną i realnym zagroże-
niem dla zdrowia i życia mieszkańców. Te-
raz ta historia wróciła do mediów, bo dopa-
trzono się nieprawidłowości w pracy firmy, 
która wygrała przetarg na utylizację składo-
wiska. Jeżeli faktycznie tak było to sprawę 
trzeba wyjaśnić, a winnych ukarać. Ale co 
to wszystko ma wspólnego z władzami mia-
sta, które - w odróżnieniu od poprzedników 
- zrobiły w tej sprawie wszystko co należa-
ło? Odpowiedź jest prosta i taka sama, jak  
w przypadku nagłego zainteresowania wyso-
ką taryfą wodno-ściekową. Idą wybory. 

OŚWIADCZENIE PREZYDENTA 
DARIUSZA WÓJTOWICZA

Szanowni Mieszkańcy,
Wywożąc odpady z Brzezinki, uratowałem życie i zdrowie miesz-

kańców naszego miasta. Dlatego tym bardziej jestem zbulwerso-
wany treścią materiałów dziennikarskich, które w ostatnich dniach 
pojawiły się w przestrzeni publicznej, a których tak naprawdę 
głównym zadaniem jest zdyskredytowanie mnie jako prezydenta  
w oczach Mysłowiczan przed zbliżającymi się wyborami samorzą-
dowymi. Bardzo boli mnie fakt, że do dzisiaj nie ściga się osób, któ-
re doprowadziły do przywiezienia prawie 9 tys. ton niebezpiecznych 
dla życia i zdrowia odpadów, a atakuje się ludzi, w tym mnie, któ-
rzy mając na względzie ogromne niebezpieczeństwo, doprowadzi-
ły do wyeliminowania tego bezprecedensowego zagrożenia. Drodzy 
Państwo, pamiętacie co stało się w Sosnowcu lub w Zielonej Górze? 
Pożary, wybuchy, strach, jak również nieznane konsekwencje, któ-
rych mieszkańcy tych miast mogą doświadczyć dopiero w przyszło-
ści. Tak samo mogło być w Brzezince. Jednak dzięki determinacji 
moich urzędników, oraz pomocy państwa, pozbyliśmy się tego, co 
mogło doprowadzić do katastrofy ekologicznej na nieznaną wcze-
śniej skalę. Dlatego dzisiaj wolę na bieżąco przekazywać organom 
kontrolnym, zamiast tłumaczyć się ze śmierci bądź kalectwa ludzi 
zamieszkujących i pracujących w polu rażenia składowiska.

Odnosząc się do materiałów dziennikarskich krążących  
w przestrzeni publicznej, po pierwsze pragnę podkreślić, że nie 
zapłaciliśmy za odpady, które nie zostały zutylizowane. Informa-
cje te już wiele miesięcy temu zostały przekazane odpowiednim 
służbom, które zajmowały się monitorowaniem realizacji całe-
go zadania. Co więcej, to ja zwróciłem się do Wojewódzkiego In-
spektoratu Ochrony Środowiska o dokładne sprawdzenie wszyst-
kich podwykonawców związanych ze zleconym zadaniem. 

Po drugie, gdy w przetargu był tylko jeden wykonawca, mając 
świadomość tego jak na terenie całej Europy działają przestępcy 
trudniący się obrotem niebezpiecznymi odpadami, postanowiłem 
osobiście sprawdzić, czy firma ta w ogóle istnieje. Wizyta ta by-
ła oficjalną delegacją. Tuż przed wyjazdem, na wizytę do konsor-
cjum Hydrogeotechniki i Geocomy postanowiłem zabrać ze sobą 
człowieka, który od lat zawodowo zajmował się tematem wywo-
zu i utylizacji niebezpiecznych odpadów.

Szanowni Mieszkańcy, od początku dbałem o to by cały pro-
ces wywozu niebezpiecznych odpadów z Brzezinki był przejrzy-
sty. Dlatego też wszystkie dokumenty związane z tym zadaniem 
znajdują się od dawna na stronie Urzędu Miasta Mysłowice. Re-
alizację tego zadania uważam za ogromny sukces, bo dzięki mo-
jej pracy i pracy moich urzędników, uratowaliśmy życie i zdrowie 
naszych mieszkańców. 

Z wyrazami szacunku 
prezydent Mysłowic 

Dariusz Wójtowicz

u Gdyby nie udało się usunąć składowiska toksycznych odpadów  
w Brzezince, być może Mysłowice stałyby się miejscem największej 
katastrofy ekologicznej w Polsce. Mimo tego, część polityków  
i mediów stawia prezydentowi Wójtowiczowi absurdalne zarzuty  
i obarcza go winą za uchybienia, jakich miała się dopuścić firma, 
która wygrała przetarg na utylizację składowiska.

Polityczny taniec na wysypisku

Tak było

Tak jest

Sfinansowano ze środków miasta Mysłowice
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15 listopada, zgodnie z prze-
pisami, Dariusz Wójto-
wicz złożył projekt budżetu 

do Rady Miasta i Regionalnej Izby Ob-
rachunkowej w Katowicach. Budżet zo-
stał zaopiniowany negatywnie przez RIO 
i nie został przyjęty przez Radnych Ra-
dy Miasta. Dokonując korekty i wpro-
wadzając niezbędne zmiany wynikają-
ce z zastrzeżeń Izby, Wójtowicz przedło-
żył radnym poprawiony projekt budżetu. 

Niestety, budżet po raz kolejny nie został 
przyjęty przez Radę Miasta. 

To oczywiste działanie 
polityczne mające na 
celu skompromitować 
prezydenta w oczach 
mieszkańców. 

Od 15 listopada radni mogli dokony-
wać dowolnych zmian w budżecie. Nie 

pochylili się merytorycznie nad jego za-
wartością, nie przyszli na sesję nadzwy-
czajną. Uchwalenie budżetu to przecież 
ich podstawowy obowiązek.

Jak tłumaczy prezydent Dariusz Wój-
towicz, budżet do 28 lutego będzie usta-
nowiony przez Regionalną Izbę Obra-
chunkową w Katowicach. 

- To pierwsza taka sytuacja w naszym 
mieście, ale również z nią sobie poradzę. 
Budżet będzie trudny w realizacji, być 
może bez zadań, inwestycji tak istotnych 
do realizacji w naszym mieście. Wiem, 
że wszystkie działania radnych w ostat-
nich miesiącach są wynikiem rozpoczętej 
już kampanii wyborczej w samorządzie - 
mówi Wójtowicz, który już w 2021 roku 
przedstawił radnym propozycje napra-
wy finansów gminy, w tym zmniejsze-
nie wydatków bieżących, zwiększenie do-
chodów gminy. Radni byli głusi na pro-
pozycje prezydenta. Co więcej skutecznie 
utrudniają mu rządzenie, chociażby w za-
kresie zwiększenia wpływu do budżetu ze 
sprzedaży nieruchomości.

Wójtowicz od pierwszego 
dnia swojej prezydentury 
miał przeciwko sobie  
Radę Miasta, blokującą 
niemal wszystkie 
zaplanowane zmiany.

Nie mogło być inaczej, skoro na stoł-
kach zasiedli tacy politycy jak, były pre-
zydent Edward Lasok, Tomasz Papaj 
(PiS) wieloletni doradca Lasoka, radni 
PO pod kierunkiem posła Króla - daw-
nej prawej ręki byłego prezydenta. Sta-
ry układ, który sprowadził na miasto 
wielomilionowe długi i zapaść inwesty-
cyjną trzyma się mocno i znów marzy 
o powrocie do władzy. Twarzą ich no-
wych rządów ma być teraz Dorota Ko-
nieczny-Simela, dyrektorka pierwsze-
go liceum. Mianowana na to stanowisko 
przez Edwarda Lasoka.

Prezydenta Wójtowicza przez całą ka-
dencję wspierała tylko czwórka radnych 
klubu Wspólnie dla Mysłowic - Andrzej 
Dombek, Agnieszka Harmata, Adrian 

Panasiuk i Piotr Styczeń oraz dwóch 
radnych Prawa i Sprawiedliwości - Ma-
riusz Wielkopolan i Artur Bula. Wyda-
wałoby się, że to za mało w 23 osobowej 
Radzie, aby cokolwiek zmienić w Mysło-
wicach, rozpocząć inwestycje czy upo-
rządkować relacje Urzędu z miejskimi 
jednostkami. Ale upór i determinacja 
sprawiły, że w ciągu całej kadencji mia-
sto pozyskało ponad 420 mln złotych na 
inwestycje. 

Miasto zmienia się na 
oczach mieszkańców. 

Remonty ulic, takich jak Laryska, 
Obrzeżna, Długa czy Kolejowa. Ter-
momodernizacja miejskich placówek 
oświatowych. Odnowione parki - Pro-
menada i Zamkowy. Kapitalne remon-
ty kamienic, ścieżki rowerowe, dwo-
rzec, nowy zespół szkolno-przedszkol-
ny. Liczba i rozmach inwestycji znaczą-
co wyszły poza obietnice Wójtowicza 
sprzed 2018 roku. 

Za wszelką cenę chcą wrócić do władzy!
u Stary układ, którego twarzą w poprzedniej 

kadencji był prezydent Edward Lasok, przez pięć 
ostatnich lat robił wszystko, by uprzykrzyć życie 
Dariuszowi Wójtowiczowi. Dziś, nie uchwalając 
budżetu na rok 2024, grupa lokalnych polityków 
powiązana z Wojciechem Królem i Tomaszem 
Papajem (dawni współpracownicy Lasoka) 
doprowadziła do kryzysu gospodarczego.  
Wiele inwestycji miejskich stanęło pod znakiem 
zapytania. A wszystko po to, by całą winę 
zrzucić na urzędującego prezydenta.

Przebudowa ulic: 
- Plebiscytowej, 
- Długiej, 
- Armii Krajowej, 
- Reymonta, 
- Wojska Polskiego, 
- Wyspiańskiego, 
- Prusa, 
- Mickiewicza, 
- Lompy, 
- Murckowskiej, 
- Granicznej, 
- Zielnioka, 
- Kryształowej.

Aktywizacja terenów 
po kopalni Mysłowice 

(ulica Świerczyny, ulica Boliny).

Budowa ścieżek rowerowych. Remont Szkoły Podstawowej nr 2.

Budowa boiska wielofunkcyjnego 
przy Zespole Szkół Specjalnych.

W związku z nieuchwaleniem budżetu przez radnych, realizacja tych inwestycji stanęła pod znakiem zapytania.

Zrujnowali miasto 

Przebudowa kąpieliska Słupna.Budowa schroniska dla zwierząt.
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Wykonawca ma 5 miesięcy na 
dokończenie remontu, któ-
ry obejmie nie tylko toro-

wiska, ale również jezdnię i przyległą in-

frastrukturę. Jak będą przebiegać prace, 
aby w tak krótkim czasie się to udało?

- Zgodnie z wymaganiami kontraktu 
cała realizacja jest podzielona na 4 od-

cinki. Planujemy na każdym z nich rów-
nolegle realizować roboty. Mamy odpo-
wiedni zespół oraz sprzęt niezbędny do 
realizacji tego zadania - zapewnia To-

masz Bis, dyrektor ds. realizacji kon-
traktów w firmie KZN Rail z Krakowa.

Pierwotnie przebudowa torowiska 
i jezdni w centrum Mysłowic mia-
ła zakończyć się we wrześniu 2022 r.  
W międzyczasie wykonawca wystąpił 
o wydłużenie terminu oddania prac do 
5 grudnia 2022 r. Mimo zgody magi-
stratu i Tramwajów Śląskich okazało 
się, że na placu budowy niewiele się 
zmieniło. Na początku 2023 r. zarów-
no spółka, jak i miasto zerwały współ-
pracę z wykonawcą przez opóźnienia  
i błędy w sztuce budowlanej. We wrze-
śniu jeden wspólny przetarg na obie 
części inwestycji, tramwajową i drogo-
wą, ogłosiły Tramwaje Śląskie. Wygra-
ła go firma KZN Rail z Krakowa.

- Najtrudniejszy czas jest za nami, 
1,5 roku straconego przez nierzetelnego 

wykonawcę. Zrobię wszystko, aby po-
święcić najbliższe miesiące codziennym 
wizytom na torowiskach wraz z inspek-
torami nadzoru. Wiemy, że w naszym 
mieście to jest najważniejsza inwestycja 
ostatnich lat - mówi Dariusz Wójto-
wicz, prezydent Mysłowic.

Remont obejmuje przebudowę bli-
sko 1,5-kilometrowego odcinka linii 
tramwajowej, która biegnie przez ulice: 
Bytomską, Starokościelną, Szymanow-
skiego i Powstańców, pętlę przy dwor-
cu PKP i torowisko od pętli w stronę 
Sosnowca aż do mostu nad Przemszą. 
Przebudowy doczeka się także uciążli-
we dla kierowców skrzyżowanie przy 
parafii Najświętszego Serca Pana Jezu-
sa, gdzie powstanie rondo. Inwestycja 
ma kosztować 46 mln zł i jest dofi-
nansowana z projektów unijnych.

„Igraszki z diabłem” w reżyserii dy-
rektora Mysłowickiego Ośrodka Kultu-
ry Michała Skiby na podstawie sztuki 
czeskiego prozaika i dramaturga Jana 

Drdy zadebiutowały na scenie MOK-u 
z końcem 2022 r. W spektaklu wystąpili 
nie tylko artyści, ale także politycy i sa-
morządowcy.

Podczas trzech przedstawień 
udało się zebrać ponad  
70 tys. zł na rzecz katowickiego 
hospicjum Cordis.

W tym roku spektakl powraca pod 
hasłem „Hospicjum na start” i będzie 
grany dwa razy: 8 lutego o godz. 19:00  
w Sali Widowiskowo-Koncertowej „Mu-
za” im. Jana Kiepury w Sosnowcu oraz 

9 lutego o godz. 19:00 w Mysłowickim 
Ośrodku Kultury przy Grunwaldzkiej. 
Sprzedaż biletów-cegiełek w cenie od  
50 zł ruszyła 25 stycznia w obu tych 
miejscach. Wszystkie zebrane w ten spo-
sób środki pomogą w stworzeniu Cen-
trum Opieki Wytchnieniowej „Konsek 
Cordis na Brzezince”, które będzie uzu-
pełnieniem stacjonarnego hospicjum  
w Katowicach.

Na scenie zobaczymy prawie 
kompletną obsadę z premiery. 

Zabraknie Łukasza Litewki, które-
go zajmują nowe poselskie obowiązki, 
oraz stand-upera Bartosza Gajdy. Bę-
dą za to nowe twarze: Michał Wójcik  
z kabaretu Ani Mru Mru, aktor Da-
riusz Niebudek i prezydent Będzina 
Łukasz Komoniewski.

„Igraszki z diabłem” wracają na afisz!
u Po ogromnym sukcesie pierwszych „Igraszek z diabłem” w reżyserii Michała Skiby z udziałem gwiazd kultury, polityki i samorządu, nie 

było innego wyjścia jak tylko ponowne wyjście na scenę. Do obsady charytatywnych spektakli dla hospicjum Cordis, które odbędą się 
w lutym w Sosnowcu i Mysłowicach, dołączają Michał Wójcik, Dariusz Niebudek i Łukasz Komoniewski.

SPRAWDŹCIE PEŁNĄ OBSADĘ I TWÓRCÓW:
• Marcin Kabat (weteran) - Piotr Męderak • Sarka-Farka (rozbójnik) - Krzysztof Hanke/Dariusz Niebudek • Pustelniczka Łucja - Anna Kadulska/Katarzyna Galus •  
Lucjusz (młody diabeł, praktykant) - Michał Kirker • Disperanda (królewna) - Ewa Kołodziej • Kasia (służąca) - Pola Jodłowiec • Hubert (łowczy) - Dariusz Wiktorowicz • 
Belzebub (książę piekieł) - Dariusz Wójtowicz • Solfernus (radca piekielny) - Arkadiusz Chęciński • Belial (radca piekielny) - Łukasz Jan Komoniewski • Omnimor (wiejski 
czart) - Wojciech Kuderski • Karborund (wiejski czart) - Michał Wójcik • Alpuch (wiejski czart) - Karol Pawlik • Teofil (anielski posłaniec) - Piotr Kupicha • Teofilka (anielska 
posłanniczka) - Agnieszka Maliszczak-Hanzel • Asystentka Belzebuba - Anna Górny • Asystentka Belzebuba - Patrycja Bernaś • Anielski chór w składzie: Zuzanna Fizia, 
Aleksandra Kaleta, Agnieszka Skrzypczyk-Plaza, Monika Mryka-Lanuszny, Jolanta Piątkowska, Izabela Zawistowska, Dorota Dąbrowska, Halina Kołodziej,  
Katarzyna Olendzka, Joanna Wrona • Reżyseria: Michał Skiba • Asystentki reżysera: Natasza Ebert, Natalia Baranowska • Muzyka: Bartosz Ebert • Opracowanie wokal-
ne: Małgorzata Maliszczak • Scenografia: Barbara Wójcik-Wiktorowicz • Kostiumy: Natasza Ebert, Natalia Baranowska • Technika: Tomasz Starosta, Robert Jurowicz •

ZA PIĘĆ MIESIĘCY 
tramwaje wrócą na tory
u Drogowcy wracają na plac budowy i wznawiają remont 

torowiska wraz z ulicami Bytomską, Starokościelną, 
Szymanowskiego i Powstańców. 24 stycznia Tramwaje 
Śląskie S.A. i Urząd Miasta Mysłowice podpisały nową 
umowę na dokończenie inwestycji. 

Przeciągający się remont torowiska nie sprzyja 
rozwojowi firm, ulokowanych w obrębie Sta-
rego Miasta. Za kilka miesięcy wszystko wró-

ci do normy, ale trzeba pomóc naszym przedsiębior-
com przetrwać trudne chwile. I tak narodziła się akcja:  
#StareMiastoŻyje.

- Głównym powodem akcji jest wydłużający się remont 
torowisk, przez który wiele osób z naszego miasta myśli, 

że firmy znajdujące się wzdłuż linii tramwajowej przestały 
istnieć. A to... nieprawda! - piszą organizatorzy akcji. 

Zapewne wielu z Państwa już planuje letni wypoczy-
nek. Jeśli szukacie taniej i dobrej oferty, to warto odwie-
dzić biuro podróży Renomatour przy ul. Grunwaldzkiej 
20, które planowaniem wakacji zajmuje się od 2004 r. 

Na mysłowickiej Starówce jest wiele sklepów i zakła-
dów usługowych, które warto odwiedzić i zrobić zakupy. 

Wspieramy naszych przedsiębiorców!

Stare Miasto żyjeStare Miasto żyje
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Już po raz drugi na Wesołej odby-
ło się kolędowanie z akordeonistą 
Marcinem Wyrostkiem. Mieszkań-

cy przeszli z dzielnicowego rynku do ko-
ścioła Matki Bożej Fatimskiej, gdzie od-
był się wyjątkowy koncert z udziałem 
Magdy Steczkowskiej.

Po pierwszej, dość spontanicznej edy-
cji - znalazło się mnóstwo osób chcących 
pomóc w organizacji tegorocznego kolę-

dowania, dzięki czemu wydarzenie zy-
skało dużo większy rozmach. W tym ro-
ku orszak prowadził samochód z nagło-
śnieniem, które obecne było na całej tra-
sie przemarszu kolędników.

Zadziałało znakomicie, bo w wyda-
rzeniu wzięły udział setki mysłowiczan. 
Motorem napędowym i to dosłownie, 
był akordeonista Marcin Wyrostek, któ-
ry swoją energią i entuzjazmem porwał 

mieszkańców do wesołego kolędowa-
nia. Wszystko zainicjował wspólnie z żo-
ną Alicją.

Już podczas przemarszu ulicami Weso-
łej muzykowi towarzyszyła Magda Stecz-
kowska, a w koncercie w kościele wzięli 
udział także: zespół Corazon, Wiola Mal-
char-Orynicz, Michał Gasz, Laryszoki 
oraz podopieczne mysłowickiego domu 
dziecka siostry Sandra i Roksana.

Wesołe kolędowanie z Wyrostkiem i Steczkowską
u Lepiej tego wieczoru wymarzyć sobie nie mogli. Prószył śnieg, 

a ulicami Wesołej, rozświetlonymi dziesiątkami papierowych 
gwiazd, niósł się śpiew kolędników.

11 897 zł 
zebrano podczas kolędowania na 

Wesołej. Pieniądze przekazano 
na rzecz wychowanków  

Domu Dziecka im. św. Ojca Pio  
w Mysłowicach.

Kiedy w 2018 roku wybory pre-
zydenckie w Mysłowicach 
wygrał Dariusz Wójtowicz, 

na jaw wyszło wiele spraw demasku-
jących nieudolność, zaniechania i złe 
decyzje podjęte przez poprzednie wła-
dze miasta. 

Tę listę otwiera sprawa 
MPWiK, którego 
zobowiązania finansowe  
na koniec 2018 r. wynosiły 
200 mln zł!

Jest to historia wręcz nieprawdo-
podobna, aby spółka wodociągowa  
w niewielkim mieście narobiła aż ta-
kich długów. Warto przy tym zazna-
czyć, że 115 mln zł z tych zobowią-
zań zostało poręczone gminnym bu-
dżetem. Oznaczało to, że nowe wła-

dze Mysłowic zamiast myśleć o roz-
woju miasta stanęły przed groźbą jego 
bankructwa. Ekipa nowego prezyden-
ta jeszcze nie zdążyła się zainstalować 
w magistracie, a już musiała pracować 
nad planem ratunkowo-naprawczym 
dla MPWiK. Zreorganizowano system 
zarządzania, wprowadzono oszczęd-
ności, wypowiedziano niekorzystne 
umowy, pozbyto się zewnętrznych wy-
konawców. Pozwoliło to spółce stanąć 
na nogi i nie zwiększać strat.

Pozostał jednak problem 
ogromnego zadłużenia, 
które blokowało nie tylko 
spółkę, ale całe miasto. 

Negocjacje z bankiem PKO, aby roz-
łożyć w czasie spłatę długów, to osobna 
historia. Rozmowy trwały ponad rok,  

a pewne decyzje musiały zapaść na 
szczeblu premiera rządu. W końcu, pre-
zydent Wójtowicza dopiął swego. Pań-
stwowy bank PKO widząc, że spółka wo-
dociągowa jest już wiarygodna, zgodził 
się na plan restrukturyzacji zadłużenia. 
Spółka spłaciła już 75 mln zł. To du-
żo, ale do zapłaty pozostało 105 mln zł.  
To nie są nowe sprawy. W 2019 i 2020 
roku o sytuacji MPWiK rozpisywały się 
lokalne i regionalne media. Po co wra-
cać do tego teraz, kiedy nie dzieje się 
nic nowego? Odpowiedź jest prosta. 
Idą wybory. Niektórzy mysłowiccy po-
litycy, którzy byli w samorządzie kiedy 
spółka wodociągowa została doprowa-
dzona na skraj bankructwa, teraz na ce-
nie wody chcą ugrać wyborcze punkty. 
Jeśli pytają kto jest winny za tak wyso-
kie taryfy wodno-kanalizacyjne niech 
po prostu spojrzą w lustro. (fil)

Woda wyborcza
u Od 2018 roku Miejskie Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji spłaciło  

75 milionów złotych długów, jakie zostały po poprzednich władzach spółki.  
Do zapłaty zostało jeszcze 105 mln zł. To jest odpowiedź na pytanie dlaczego  
w Mysłowicach jest droga woda? Dlaczego ten oczywisty wątek pojawia się 
teraz w mediach i portalach? Odpowiedź też jest prosta: idą wybory.
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REKLAMA

- W stu procentach trafiliśmy w okno 
pogodowe. Jednak bieg był bardzo trud-
ny, wylądowaliśmy na Antarktydzie 
około 19, a już o 20 zaczęliśmy bieg. 
Wtedy jeszcze było jasno, a ciemna noc 
trwała tak naprawdę około 2 godzin, 
kiedy to biegliśmy z lampami czołowy-
mi. Było dość zimno i wietrznie, a tra-
sa była bardzo kamienista, zmarznięta 
i w niektórych miejscach błotnista. Bie-
gliśmy w niecce, a na jednym i drugim 
końcu, był dość ostry, długi wyczerpują-
cy podbieg. To był tak naprawdę 2 kilo-
metrowy odcinek, który trzeba było po-
konać 21 razy w tę i z powrotem - opi-
suje Ireneusz Niezgoda.

W „White Continent Marathon” 
wzięło udział ponad 40 osób z całego 
świata. Z Europy oprócz pana Irene-
usza Niegzody w wydarzeniu uczest-
niczył ks. Tobias Breer z Duisburga  
z zakonu Norbertanów, który bieg 
połączył ze zbiórką pieniędzy na 
rzecz dzieci niepełnosprawnych. 
Nasz maratończyk zaprzyjaźnił się  
z zakonnikiem.

Baza mieściła się w Punta Arenas  
w Chile, gdzie zawodnicy czekali na 
odpowiednie okno pogodowe, by do-
lecieć na Wyspę Króla Jerzego. Obec-
nie na Antarktydzie jest lato i tempe-

ratury sięgają nawet około zera stopni. 
Trwają dni polarne. Pogoda mogła się 
w każdej chwili diametralnie zmienić 
i uniemożliwić bieganie. I tak się sta-
ło, ale dopiero, gdy zawodnicy wróci-
li do bazy, na Antarktydzie zaczął wiać 
wiatr z prędkością 100 kilometrów na 
godzinę.

Antarktyda to już 7 kontynent na 
którym Ireneusz Niezgoda przebiegł 
maraton. - Spełniłem swoje sportowe 
marzenie - podkreśla maratończyk.

Ireneusz Niezgoda zaczął biegać 13 
lat temu, kiedy z powodu kontuzji no-
gi, nie mógł już grać w piłkę. Od tego 
czasu wziął udział w kilkudziesięciu 
maratonach w różnych częściach świa-
ta, między innymi: w Nowym Jorku,  
w Paryżu, w Sidney, Berlinie, Rio de Ja-
neiro czy w Marrakeszu. W niektórych 
wyprawach towarzyszy mu córka, któ-
rą zaraził miłością do biegania.

- Po 33 km przychodzi taki moment 
ogromnego zmęczenia, kiedy mam 
ochotę zrezygnować. Ale biegnę dalej. 
W tym maratonie było bardzo ciężko. 
Natomiast widoki zachodzącego nie-
schodzącego słońca były tak piękne, że 
wynagradzały cały trud - wyjaśnia Ire-
neusz Niezgoda.

Źródło: pgg.pl

„Spełniłem swoje sportowe marzenie” - pracownik kopalni 
Mysłowice-Wesoła przebiegł maraton na Antarktydzie.
Przebiegł maraton na Antarktydzie i tym samym kierownik gospodarki materiałowej z kopalni Mysłowice-Wesoła IRENEUSZ NIEZGODA 
zdobył Koronę Maratonów Świata. Był jedynym Polakiem, który wziął udział w tegorocznym „White Continent Marathon” i jednym  
z dwóch Europejczyków. Maraton rozpoczął się 22 stycznia około 20.00, a zakończył 23 stycznia nad ranem.
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Jasełka są ważnym elementem na-
szej, europejskiej kultury, opartej 
na chrześcijańskich korzeniach. 

Za twórcę tych przedstawień bożona-
rodzeniowych uważany jest św. Franci-
szek z Asyżu. Zwyczaj ten przywędro-
wał z Włoch do Polski na przełomie 
XIV i XV wieku. Tradycja jest włoska, 
ale nazwa nasza, wywodząca się od sta-
ropolskiego słowa jasło oznaczającego 
żłób. Jasełka to nie tylko wiara i trady-
cja, ale także wspaniała zabawa, inte-
grująca zwłaszcza najmłodsze pokole-
nia. Wśród miast, gdzie kwitnie trady-
cja Jasełek, są Mysłowice. Przepiękne 
przedstawienia odbyły się w wielu na-
szych szkołach i przedszkolach. 

Zespół założyły w 1999 r. ówcze-
sna i obecna dyrektorka szko-
ły na Laryszu: Maria Wurzel  

i Katarzyna Ługowska.
- Na początku zespół nazywał się La-

ryskie Dziołszki. Okazało się jednak, że 
są też chłopcy chętni, więc musieliśmy 
zmienić nazwę - wspomina Katarzyna 

Ługowska, dyrektorka Zespołu Szkol-
no-Przedszkolnego nr 3 w Mysłowi-
cach.

Dziś Laryszoki to ponad 30 
uczniów klas od pierwszej do czwar-
tej, a zespół prowadzą Dorota Ko-
lonko i Natalia Łosin. Ich głównym 
celem jest kultywowanie śląskich 

tradycji i rozwijanie w dzieciakach 
miłości do ich małej ojczyzny. Jubi-
leuszowy koncert uświetnili, m.in. 
byli członkowie zespołu, którzy kon-
tynuują swoje muzyczne kariery, jak 
solistka Opery Narodowej w Berlinie 
Natalia Skrycka czy wokalistka Wik-
toria Bożek.

Radna AGNIESZKA HARMATA
Jasełka są ważnym elementem 
europejskiego dziedzictwa kulturowego. 
Ogromnie się cieszę, że ta tradycja jest tak 
żywa w naszych szkołach i przedszkolach. 
Wielkie brawa dla małych artystów, 
nauczycielek i rodziców za trud włożony 
w ich realizację.

Wierni tradycji

Twórcza Czwórka Przedszkole nr 4

Szkoła Podstawowa nr 2 im. Bolesława Prusa

Przedszkole nr 8

Ćwierć wieku z Laryszokami

u Od 25 lat zakładają kolorowe regionalne stroje i wspólnie muzykują, 
by podtrzymać i propagować śląskie tradycje. Zespół Laryszoki 
zaprosił mieszkańców na urodzinowy koncert.

W przestrzeni URBAN LAB mieszkańcy (niefor-
malne grupy, stowarzyszenia czy fundacje) mo-
gą zorganizować przeróżne działania i inicjaty-

wy, takie jak warsztaty, zajęcia czy projekty. Wydarzenia or-
ganizowane w URBAN LAB nie mają charakteru handlowe-
go ani komercyjnego, jego celem jest aktywizacja i integra-
cja społeczności miejskiej. Ponadto miejsce to ma prowadzić 
działania promujące wspólne inicjatywy mieszkańców po-
dejmowane w tym miejskim laboratorium i udzielać infor-

macji o mieście. Co już się wydarzyło w Urban Lab? Spotka-
nia z pisarzami, podróżnikami i hobbystami. Recitale pio-
senkarskie, prelekcje o historii miasta, bal karnawałowy dla 
seniorów i wiele innych wydarzeń, które przyciągnęły uwa-
gę mieszkańców.  

Aby móc skorzystać z przestrzeni URBAN LAB nale-
ży skontaktować się z koordynatorem projektu z ramie-
nia Urzędu Miasta Mysłowice, Bożeną Zając pod numerem  
tel.: 32 31 71 157.

Urban Lab tętni życiem
Pisaliśmy w ubiegłym miesiącu, że w Mysłowicach, przy ul. Grunwaldzkiej 8, powstał Urban Lab, czyli 
miejsce współpracy na linii mieszkańcy - Urząd Miasta. Od pierwszego dnia placówka tętni życiem i jest 
dostępna dla mieszkańców od poniedziałku do piątku w godzinach od 11.00 do 19.00.
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Tylko w zeszłym roku szkolnym 
w zajęciach samoobrony wzię-
ło udział ok. 400 uczniów z sied-

miu mysłowickich szkół podstawowych. 
W tegorocznym cyklu zajęć uczestniczy 
520 młodych ludzi z klas od IV do VIII, 
ze Szkoły Podstawowej nr 2, 5, 7, 9, 10, 
13, 15 i 16. W styczniu instruktorzy od-

wiedzili uczniów ze Szkoły Podstawo-
wej nr 7 z Oddziałami Dwujęzycznymi  
im. Kornela Makuszyńskiego.

- Takie działania pozwalają nie tylko 
poprawić sprawność fizyczną, uczą dyscy-
pliny czy samokontroli, ale przede wszyst-
kim pokazują, jak odpowiednio zareago-
wać w sytuacjach stresu i o różnym stop-

niu zagrożenia - wyjaśnia Dariusz Wój-
towicz, prezydent Mysłowic.

Uczniowie klas IV-VIII szkół podsta-
wowych poznają podstawy obrony ko-
niecznej pod czujnym okiem strażników 
miejskich Sebastiana Stachonia i Karola 
Cichowskiego.

- Zajęcia są cykliczne. Staramy się prze-
pracować to z wszystkimi uczniami szkół 
podstawowych w Mysłowicach. Oczywi-
ście są to tylko podstawy i ułamek tego, co 
można pokazać dzieciakom w ciągu go-
dziny. Jednak mimo wszystko to i tak du-
żo. Wielu z nich po zajęciach z samoobro-
ny zapisuje się do mysłowickich klubów 
sportowych, gdzie prowadzone są trenin-
gi sztuk walki - podkreśla st. insp. Seba-
stian Stachoń ze Straży Miejskiej w My-
słowicach.

Organizatorzy w tym roku kalenda-
rzowym poszli o krok dalej, zapraszając 
do współpracy ratowników medycznych 
ze Szpitala nr 2 w Mysłowicach, którzy 
przeprowadzają zajęcia z kwalifikowanej 
pierwszej pomocy.

- Naszym założeniem jest obudzenie  
w dzieciach naturalnych odruchów do po-
mocy i reakcji w przypadku zagrożenia - 
mówi Szczepan Nowak, ratownik me-
dyczny ze Szpitala nr 2 im. Tadeusza Bo-
czonia w Mysłowicach.

Przypomnijmy, że zajęcia z samo-
obrony po raz pierwszy zagościły w my-
słowickich szkołach w 2021 r. Od tej po-
ry strażnicy miejscy regularnie odwie-
dzają uczniów, by opowiedzieć i poka-
zać im, jak zachować się w sytuacji za-
grożenia. W listopadzie ubiegłego ro-

ku w hiszpańskiej San-
ta Susannie odbyły się 

Mistrzostwa Świata IFBB w kultury-
styce i fitnessie, w których Jakub Do-
leciński wywalczył srebrny medal  
(w kategorii Junior Men’s Bodybuil-
ding 21-23 Years, over 75 kg). Właśnie 
okazało się, że złoty medalista, Nie-
miec Jan Biesenecker, został zdyskwa-
lifikowany, zatem aktualnym mistrzem 
świata w tej kategorii jest właśnie my-
słowiczanin. Przypomnijmy, że w ma-
ju 2023 r. Jakub Doleciński zdobył ty-
tuł mistrza Europy.

Pisaliśmy już na naszych 
łamach o konkursie dla 
mysłowickich zespołów 

muzycznych, jaki zorganizował 
Urząd Miasta. Nagrodą było na-
granie profesjonalnego teledysku. 

Do rywalizacji przystąpiło sie-
dem zespołów: Beautiful Hearts, 
Gasta Mire, Horyzont Zdarzeń, 

Isles Of Goto, Laryszoki, Robo-
ty Na Wysokości, Węgiel i Miód. 
Jury konkursu miało twardy 

orzech do zgryzienia, ponieważ 
kapele reprezentowały różne ga-
tunki muzyczne, ale łączyło je jed-
no: profesjonalizm i wysoki po-
ziom artystyczny. Główną nagro-
dę zdobył Węgiel i Miód. 

Festiwal Muzyczny „Pod 
Kluczem” na stałe wpi-
sał się w kalendarz im-

prez realizowanych w Mysło-
wicach. Cieszy się niesłabną-
cym zainteresowaniem wśród 

placówek i ośrodków, pracu-
jących z osobami z niepełno-
sprawnościami intelektualny-
mi i zaburzeniami ze spektrum 
autyzmu. Organizatorem tego 
wyjątkowego wydarzenia jest 

Zespół Szkół Specjalnych im. 
Janusza Korczaka, przy wspar-
ciu Mysłowickiego Ośrod-
ka Kultury i przyjaciół szkoły. 
W tym roku odbyła się już 13. 
edycja festiwalu. 

fot. fb Zespół Szkół Specjalnych im. Janusza Korczaka Mysłowice

Ważny i wzruszający festiwal

Węgiel i Miód na ścieżce kariery

„Złoty” Doleciński„Złoty” Doleciński

Jednak nie wicemistrzem,  
a mistrzem świata w kulturystyce 
jest mysłowiczanin Jakub Doleciński. 

SAMOOBRONA I PIERWSZA POMOC 
w mysłowickich szkołach
Nie tylko poprawa bezpieczeństwa w mieście, ale także 
wypracowanie odpowiednich zachowań i reakcji w obliczu 
zagrożenia. W mysłowickich szkołach podstawowych 
realizowane są zajęcia z samoobrony, prowadzone przez 
profesjonalnych instruktorów, którzy na co dzień pracują 
w mysłowickiej straży miejskiej. Zajęcia zostały także 
rozszerzone przez ratowników medycznych ze Szpitala nr 2 
o podstawy pierwszej pomocy.



Zielone MYSŁOWICE
Za treści zawarte w publikacji dofinansowanej ze środków 

WFOŚiGW w Katowicach odpowiedzialność ponosi Redakcja.

Zmiany te mają na celu ochronę 
beneficjentów i zapewnienie, że 
dofinansowanie w ramach PPCP 

będzie można uzyskać tylko na urządze-
nia o potwierdzonej jakości. Gwarancją 
tego będzie wpisanie danej pompy ciepła 
na listę zielonych urządzeń i materia-
łów (ZUM), a dotowane będą tylko te 
pompy ciepła, które zostaną wpisane na 
„uszczelnioną” listę ZUM.

Podobne rozwiązanie dotyczyć będzie 
wyboru kotła zgazowującego drewno 
oraz kotła na pellet drzewny, przy czym 
nie planuje się w przypadku tych źródeł 

ciepła zmiany wymogów PPPC, a jedynie 
obowiązkowy wybór urządzeń wyłącznie 
z listy ZUM.

Ważne terminy dla 
beneficjentów programu 
„Czyste Powietrze”

• Publikacja (ogłoszenie) programu ze 
zmianami dot. pomp ciepła: styczeń 
2024 rok.

• Obowiązywanie nowych warunków 
dotyczących pomp ciepła (zakończe-
nie okresu przejściowego, umożlwia-

jącego zakup i montaż pomp ciepła na 
dotychczasowych zasadach): 1 kwiet-
nia 2024 roku.

Najważniejsze planowane 
zmiany dot. pomp ciepła  
w programie „Czyste Powietrze”

• Do dofinansowania w ramach PPCP 
kwalifikowane będą wyłącznie pompy 
ciepła, których parametry technicz-
ne zostały potwierdzone badaniami 
przeprowadzonymi w niezależnych 
akredytowanych laboratoriach zloka-
lizowanych na terenie EU lub EFTA, 
wynik badań powinien być zgodny  
z danymi w karcie produktu i etykiecie 
energetycznej danego urządzenia.

• Przeprowadzone i przedstawiane przez 
producenta/dystrybutora badania 
mają w pełni potwierdzać parametry 
wskazane w etykiecie energetycznej 
oraz karcie produktu oraz spełnienie 
wymogów PPCP.

• Kosztem kwalifikowanym w ramach 
programu będą mogły być wyłącznie 
pompy ciepła wpisane na listę zielo-
nych urządzeń i materiałów (ZUM), 
która jest dostępna na stronie interne-
towej https://lista-zum.ios.edu.pl/.

• Wszystkie pompy ciepła znajdujące się 
obecnie na liście ZUM będą wymaga-
ły uzupełnienia dokumentacji o raport 
z ww. badań (raport będzie mógł być 
sporządzony w języku innym niż pol-
ski, z zastrzeżeniem, że dodatkowo 

dostarczona musi być skrócona wersja 
tego raportu w języku polskim).

• W okresie przejściowym (do 1 kwiet-
nia 2024 r.) Instytut Ochrony Środo-
wiska - Państwowy Instytut Badawczy 
(IOŚ-PIB), prowadzący na zlecenie 
NFOŚiGW listę ZUM, na podstawie 
dostarczanych przez producentów/
dystrybutorów raportów z ww. badań, 
zweryfikuje spełnienie nowych wymo-
gów PPCP przez pompy ciepła wpisa-
ne na listę ZUM.

• Po zakończeniu okresu przejściowego, 
na liście ZUM pozostaną tylko pompy 
ciepła spełniające wymogi PPCP, po-
twierdzone wskazanymi na powyżej 
badaniami, które przeszły pozytywną 
weryfikację.

W ramach Programu „Po-
prawa Jakości Powietrza 
w obiektach użyteczno-

ści publicznej zlokalizowanych w wo-
jewództwie śląskim”, w ramach wła-
śnie ogłoszonego naboru wniosków 
właściciele, m.in. szpitali, przychod-
ni, żłobków czy szkół mogą się ubiegać  
o wymianę starego, węglowego pieca 
na ekologiczne źródło ciepła.

Fundusz zapewni wsparcie na zabu-
dowę pompy ciepła lub kotła na bio-
masę lub podłączenie do miejskiej sie-
ci cieplnej; dodatkowo wraz z zabudo-

wą instalacji fotowoltaicznej, magazy-
nów energii oraz układu sterowania  
i modernizacją instalacji c.o. i c.w.u.,  
a także termoizolacji budynku na  
terenie województwa śląskiego. 

Dofinansowanie w formie dotacji do 
60% kosztów kwalifikowanych, z za-
strzeżeniem, że wysokość dofinanso-
wania ze środków Funduszu dla jedne-
go zadania (lokalizacji) nie może prze-
kroczyć 250 tys. zł.

Istnieje możliwość łączenia dofi-
nansowania z innymi środkami fi-
nansowymi lub z dofinansowaniem 

ze środków Funduszu wyłącznie  
w formie pożyczki. Fundusz uzależnia 
udzielenie pożyczki i jej wysokość od 
zdolności kredytowej wnioskodawcy  
w rozumieniu przepisów ustawy z dnia 
29.08.1997 r. - Prawo bankowe oraz od 
ustanowienia prawnego zabezpiecze-
nia spłaty pożyczki.

Wnioski wraz załącznikami należy 
składać w siedzibie Funduszu w Ka-
towicach.

Nabór wniosków będzie odby-
wał się od dnia 29.01.2024 r. do 
29.03.2024 r.

Zapowiedź zmian w programie priorytetowym „Czyste Powietrze” w zakresie wymogów dotyczących źródeł ciepła, które mogą stanowić koszt kwalifikowany.

POMPY CIEPŁA POD NADZOREM
W związku z niepokojącymi działaniami związanymi ze sprzedażą na polskim rynku oraz dofinansowywaniem 
w ramach programu „Czyste Powietrze” (PPCP lub program) pomp ciepła, które w rzeczywistości nie spełniają 
deklarowanych w karcie produktu i etykiecie energetycznej parametrów, Narodowy Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej (NFOŚiGW) - w porozumieniu m.in. z przedstawicielami branży producentów  
i dystrybutorów pomp ciepła oraz stroną społeczną - wypracował dodatkowe wymogi, które z uwzględnieniem 
okresu przejściowego, zaczną obowiązywać 1 kwietnia 2024 roku.

Ogłoszenie o naborze wniosków w ramach Programu „Poprawa Jakości Powietrza w obiektach użyteczności 
publicznej zlokalizowanych w województwie śląskim” dofinansowanego ze środków WFOŚiGW w Katowicach.

Eko ogrzewanie
5 mln zł przeznaczył w tym roku Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w Katowicach na przedsięwzięcia polegające na likwidacji 
źródła ciepła opalanego węglem w obiektach użyteczności publicznej.



Dokumenty o progra-
mie „Czyste Powie-
trze” pod ręką, proste, 

intuicyjne menu, poprawio-
na nawigacja, odświeżona sza-
ta graficzna - tak wygląda no-
wa odsłona serwisu interneto-
wego czystepowietrze.gov.pl. 
Przebudowa strony była ukie-
runkowana na potrzeby benefi-
cjentów programu, którzy mają 
teraz dostęp do bardziej przy-
stępnych i przejrzystych infor-
macji.

Strona główna czystepowie-
trze.gov.pl to zbiór krótkich, naj-
ważniejszych informacji z prze-
kierowaniami do szczegółów 
programowych, ważnych, bieżą-
cych komunikatów, czy partne-
rów uczestniczących w bieżącej 
realizacji programu, pomocnych 
beneficjentom we wszystkich 
zakątkach Polski (wojewódz-
kie fundusze ochrony środowi-
ska i gospodarki wodnej, gmin-
ne punkty konsultacyjno‐infor-

macyjne, banki biorące udział  
w programie).

Łatwiejszy dostęp 
do wiedzy dla 
beneficjenta

Górne menu strony zosta-
ło uproszczone i dostosowane do 
potrzeb potencjalnych beneficjen-
tów programu, którzy znajdą tutaj, 
m.in. podstawową wiedzę o doku-
mentach, ścieżce wnioskowania 
oraz dostęp do pomocnych narzę-
dzi, ułatwiających przygotowanie 
wniosku o dofinansowanie (np. 
kalkulatory dotacji oraz grubo-
ści izolacji, czy też lista urządzeń 
i materiałów dofinansowywanych 
w programie - lista ZUM). Gór-
ne menu uzupełnia intuicyjna wy-
szukiwarka oraz czerwony kafel  
z hasłem „Instrukcja krok po kro-
ku”, czyli sześć podpowiedzi, jak 
w prosty sposób otrzymać dotację 
na wymianę kopciucha i termo-
modernizację domu.

Szczegóły  
dla partnerów

Pozostałe materiały, mniej uży-
teczne dla beneficjenta, ale po-
trzebne dla partnerów progra-
mu „Czyste Powietrze”, zostały 
skumulowane na dole serwisu -  
w mapie strony - gdzie zamiesz-
czono dokumenty i informacje 
istotne np. dla wfośigw, gmin czy 
banków. Tutaj znalazło się tak-
że miejsce na bazę wiedzy i ma-
teriałów edukacyjno-informa-
cyjno-promocyjnych, w tym np. 
ulotek, broszur czy grafik do po-
brania oraz kompendium wiedzy  
w ramach Akademii Czystego Po-
wietrza. Każdy zainteresowany 
znajdzie też odnośniki do efek-
tów liczbowych programu oraz 
linkowanie do innych, pokrew-
nych „Czystemu Powietrzu”, pro-
gramów NFOŚiGW („Stop Smog”, 
„Ciepłe Mieszkanie”, „Mój Prąd”, 
„Moje Ciepło”) i do szczegółów 
ulgi termomodernizacyjnej. Te in-

formacje uzupełnia m.in. okienko 
czatu oraz dane kontaktowe.

Nawigacja  
i parametry 
dostępności

Serwis ma teraz poprawioną 
nawigację oraz parametry do-
stępności zgodnie z WCAG (Web 
Content Accessibility Guideli-
nes, standard 2.1), jest w pełni re-
sponsywny, ma udoskonaloną ar-
chitekturę informacji przez lep-
sze etykietowanie i kategoryzo-
wanie, dzięki czemu beneficjent 
„Czystego Powietrza” lepiej zro-
zumie zawartość i kontekst stro-

ny. Poprawienie użyteczności UX 
(User Experience) na stronie, po-
zwala na skuteczne korzystanie 
z niej beneficjentom o niższych 
umiejętnościach i mniejszym do-
świadczeniu w obszarze interne-
towym. Serwis jest też szybszy, 
czas od momentu kliknięcia ad-
resu URL do pełnego załadowa-
nia, został skrócony do możliwe-
go minimum.

Kolejne udogodnienia  
w przygotowaniu

To nie koniec prac nad osta-
tecznym kształtem odświeżo-
nego serwisu „Czystego Powie-

trza”. Strona będzie się rozwijać 
pod kątem potrzeb beneficjentów  
i zmian programu. W ramach 
tych działań, został właśnie przy-
gotowywany i udostępniony prze-
wodnik wideo po nowej odsło-
nie strony dla nowych użytkow-
ników, dostępny jest na: https://
youtu.be/OY9pdYutHNo.

Założenia merytoryczne stro-
ny zostały przepracowane i sko-
ordynowane przez Zespół ds. 
Czystego Powietrza Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w konsulta-
cji z organizacjami pozarządowy-
mi oraz przedstawicielami branży 
instalacyjnej i budowlanej.

Zielone MYSŁOWICE
Za treści zawarte w publikacji dofinansowanej ze środków 
WFOŚiGW w Katowicach odpowiedzialność ponosi Redakcja.

Strona dla każdego!
u Nowa odsłona strony czystepowietrze.gov.pl

Prezydent Dariusz Wójtowicz przekazał Domowi 
Pomocy Społecznej trzy oczyszczacze powietrza dla 
podopiecznych placówki. Zostały kupione ze środków 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Katowicach na działania 
informacyjno-edukacyjne w programie „Czyste 
Powietrze”. Oczyszczacze powietrza otrzymają także 
pozostałe, mysłowickie placówki pomocy społecznej.

OCZYSZCZACZE 
dla mysłowickich placówek 

pomocy społecznej



Gwoździem programu 
był mecz halowej piłki 
nożnej o puchar Prezy-

denta Miasta Mysłowice Dariu-
sza Wójtowicza. Rywalizację wy-
grała drużyna strażników miej-
skich i Siły Mysłowice. Nie zabra-
kło też pokazów mysłowickich 
szkół tańca oraz, rzecz jasna, li-
cytacji. Wśród najciekawszych 
fantów znalazły się wejściów-
ki na koncert Marcina Wyrost-
ka w katowickim Spodku, trzy-
piętrowy tort ufundowany przez 
fundację Bajtel czy przejażdżka 
po mieście zabytkowym strażac-
kim żukiem wraz z obiadem dla 
dwojga. To propozycja bistra Sza-
rotka, radnej Agnieszki Harmaty 
i Krzysztofa Poppego ze Śląskich 
Miodów. Podczas finału na uli-
cach Mysłowic mogliście spotkać 
104 wolontariuszy z puszkami. 
Mieszkańcy wrzucili do puszek 
rekordowe 106 804,37 zł. Nie jest 
to jednak ostateczny wynik, bo 
nadal sumowane są pieniądze  
z licznych e-skarbonek założo-
nych przez mysłowiczan.

Posiłki dla tancerzy w hali  
i wolontariuszy w mysłowickim 
sztabie ufundowali: Braks, Mi-
chał Pietrucha, Piekarnia Rze-
mieślnicza i Wagstyl, Zakład 
Mięsny Poliwczak oraz Lari.  
W finał włączyli się również inni 
przedsiębiorcy jak: Pani Forem-

ka czy Artnova, którzy w swo-
ich lokalach prowadzili własne 
zbiórki i licytacje. Mysłowicki 
finał w hali MOSiR-u zakończy-
ło oczywiście światełko do nie-
ba. W tym roku zbieraliśmy na 

zakup sprzętu do diagnozowa-
nia, monitorowania i rehabili-
tacji chorób płuc pacjentów na 
oddziałach pulmonologicznych 
dla dzieci i dorosłych. 

Źródło: itvm.pl 

Nowe mieszkania 
inwestycyjne! 

Czeladź - Piaski
tel. 506 233 283

KATOWICE
UL. KRAKOWSKA 207

TEL. 506 000 591
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Rekordowa Orkiestra

u Powoli opadają emocje po 32. finale Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. W Mysłowicach 
odbył się on tradycyjnie w hali MOSiR-u, gdzie rozgrywano zawody piłkarskie i WOŚP-owy turniej 
eliminacyjny do mistrzostw Polski w Rummikuba, w którym wzięło udział ponad 50 osób.

107 tys. zł 
wrzucili do puszek mysłowiczanie 

podczas 32. finał WOŚP



KANCELARIA RADCY PRAWNEGO
dr Ireneusz Korczyński

ul. Górnicza 7, 41-400 Mysłowice
tel. (32) 316 31 07 fax (32) 223 86 87

REKLAMA

Falcon Bilard Club, Pizzeria Falcon
ul. Gospodarcza 32, Sosnowiec

tel. 32 296 44 44, kom. 883 333 585
e-mail: kontakt@bilard-falcon.pl

Czynne: 
nd-czw: 12:00-21:00
pt-sob: 12:00-24:00
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Wyjątkowy bal w mu-
rach zabytkowego 
Szybu Bończyk był 

okazją do niesienia pomocy,  
a zapraszali na niego właścicie-
le obiektu i przyjaciele hospi-
cjum Aneta i Maciej Sikorowie. 
W tym roku dochód z imprezy 
zostanie przeznaczony na zakup 
leków i krwi dla chorych.

- Jesteśmy mile zaskoczeni fre-
kwencją - bawiło się 120 osób - 
wyjaśnia Maciej Sikora, orga-
nizator balu.

Bilet-cegiełka kosztował  
350 zł. Z tej kwoty 200 zł po-
wędrowało na konto hospicjum 
Cordis. W cenie wejściówki 
uczestnicy mogli też liczyć na 
suto zastawione stoły i rozma-
ite atrakcje, w tym kameralne 
koncerty Piotra Kupichy i Joan-
ny Kściuczyk-Jędrusik, solistki 
Opery Śląskiej w Bytomiu czy 
kurs tańca prowadzony przez 
Agatę Śmiłowską. Wyciecz-
ka do Parlamentu Europejskie-
go przekazana przez Europosła 

Łukasza Kohuta, jak również 
obrazy czy ręcznie wykonana 
biżuteria i maskotki.

Karnawałowo Karnawałowo 
i dobroczynniei dobroczynnie

80 tys. zł 
uzbierano podczas 

Charytatywnego balu  
w Szybie Bończyk,  

a przelewy wciąż spływają.

u Pod hasłem „Europa da się lubić” odbył się 8. bal charytatywny w Szybie 
Bończyk na rzecz hospicjum Cordis. Obowiązywały wieczorowe suknie  
i eleganckie garnitury, a zabawa trwała do białego rana. 



W sercu Mysłowic w otoczeniu miejskie-
go zgiełku, istnieje jedyne w swoim 
rodzaju miejsce, które oferuje szaroką 

gamę usług, takich jak: fizjoterapia, masaże, jo-
ga, nowatorska metoda Kod Emocji czy Kod cia-
ła, które pomogą Ci w poprawie samopoczucia  
i uwolnieniu napięcia.

Jeśli czujesz się zmęczony, zrezygnowany, 
chcesz odnaleźć spokój koniecznie odwiedź Lo-
cannię. Miejsce pełne doświadczonych specjali-
stów. Poznajcie ich nieco bliżej: 

WOJCIECH SPAŁEK 
- Fizjoterapeuta

Wojciech to fizjoterapeuta z ponad 35-letnim 
doświadczeniem w pracy z zawodowcami na po-
ziomie ekstraklasy i kadry narodowej. Jest praw-
dziwą legendą w świecie fizjoterapii. Pomaga w 
przypadku różnych dolegliwości, od zmian zwy-
rodnieniowych przez obrzęki pourazowe po bó-
le głowy różnego pochodzenia. Jego profesjona-
lizm i doświadczenie sprawiają, że szybko powró-
cisz do pełnej sprawności.

ANNA RISMAN 
- Kod Emocji i Kod Ciała

Anna to certyfikowany terapeuta Kodu Emocji 
i Kodu Ciała, której pasją jest szeroko pojęta bio-
logia totalna, naturalna suplementacja, zdrowa 
dieta i aktywny tryb życia. To osoba, która nie tyl-
ko pomaga, ale także inspiruje do dbania o sie-
bie. W Locannii, Anna skupia się na pracy z Ko-
dem Emocji i Kodem Ciała, pomagając klientom 
odzyskać równowagę. Jej podejście holistyczne 
obejmuje zarówno psychikę, jak i ciało, dążąc do 
pełnego dobrostanu klientów.

MAGDALENA SERAFIN 
- Bioenergoterapeutka

Magdalena to dyplomowany Mistrz Naturo-
patii z ponad 20-letnim doświadczeniem w me-
dycynie holistycznej. Jest twórczynią innowa-
cyjnej metody ForceFulness®, która opiera się 
na zrównoważeniu przepływu energii w organi-
zmie. Specjalizuje się w detoksykacji patologicz-
nej, inspirowanej medycyną chińską. W swojej 
pracy stawia na indywidualne podejście i troskę 
o każdego klienta, pomagając im odzyskać rów-
nowagę i homeostazę. Warto dodać, że w Lo-
cannii, Magdalena przyjmuje raz w miesiącu 
przez 2-3 dni.

ALICJA MOTYKA 
- Masaże

Alicja to dyplomowana masażystka, która nie-
ustannie doskonali swoje umiejętności poprzez 
różnorodne kursy. Jej profesjonalne podejście, 
uśmiech i energia sprawiają, że pacjenci czują się 
w pełni zaopiekowani. Alicja oferuje różnorodne 
techniki masażu, w tym: masaż bańką chińską, 

kobido czy unikalny masaż kobidobody, który 
wykonujemy w Locanni, jako jedyni na Śląsku. 
Jej podejście „raz, a porządnie” sprawia, że każdy 
pacjent czuje się zrozumiany i doceniony. Przy 
okazji nadchodzących Świąt Bożego Narodze-
nia masaże w wykonaniu Alicji mogą być naj-
lepszym prezentem dla Twoich bliskich. 

MAGDALENA DROŻDŻAŁ 
- Terapeutka Integracji Sensorycznej, 
terapeutka ręki, terapeuta TUS (Trening 
Umiejętności Społecznych)

Jeśli nurtują Cię wątpliwości dotyczące harmo-
nijnego i prawidłowego rozwoju Twojego dziec-
ka, jeśli poszukujesz wskazówek dotyczących 
skutecznych metod wspierania rozwoju dziecka, 
lub jeśli zastanawiasz się, czy Twoje dziecko jest 
gotowe na edukację szkolną, Magda Drożdżał 
jest tutaj, by Ci pomóc.

Konsultacja skupia się na indywidualnych po-
trzebach Twojego dziecka, a także na Twoich 
własnych obawach i trudnościach w codzien-
nym funkcjonowaniu z nim. Magda zajmuje się 
różnorodnymi obszarami rozwoju dzieci, takimi 

jak rozwój emocjonalny, społeczny, poznawczy,  
a także gotowość szkolna. Zdajemy sobie sprawę, 
że trudności związane z rozwojem dziecka mo-
gą być wyzwaniem także dla rodziców. Oferuje-
my wsparcie emocjonalne i pomagamy w radze-
niu sobie z codziennymi trudnościami.

KATARZYNA ANNA 
- Instruktorka Jogi

Katarzyna to instruktorka jogi z wieloletnim 
stażem, która pomaga klientom w osiągnię-
ciu równowagi ciała i ducha. W Locannia, oferu-
je zajęcia jogi, które przynoszą relaks i harmonię.  
Zajęcia odbywają się w środy o godz. 17.45  
i w piątki o godz. 8.45. 

WSPARCIE I ROZWÓJ OSOBISTY
Locannia to również centrum rozwoju osobi-

stego, które oferuje różnorodne zajęcia, terapie, 
warsztaty i spotkania. Obejmują one tematykę 
zdrowego stylu życia, rozwoju ducha, relacji mię-
dzyludzkich i wiele innych. To miejsce, gdzie tera-
peuci z pasją i wieloletnim doświadczeniem pra-
cują nad twoim dobrym samopoczuciem. 

POŁĄCZENIE Z NATURĄ
Locannia to idealne miejsce dla tych, którzy 

cenią sobie kontakt z naturą. Przepiękny ogród 
pełen dzikich roślin i kwiatów, zachwyca odwie-
dzających. To idealne miejsce na jogę, czy medy-
tację. W ogrodzie znajdują się miejsca do relaksu, 
które pozwalają na oderwanie się od codzienne-
go zgiełku i zanurzenie się w pięknie otaczającej 
przyrody.

Jeśli poszukujesz wsparcia w osiągnięciu lep-
szej jakości życia, Locannia jest miejscem, które 
warto odwiedzić. Odkryj magię w samym sercu 
Mysłowic.

LOCANNIA 
Miejsce Naturalnego Wsparcia 

ul. Kościelniaka 24 
 Mysłowice - Krasowy 

Wybierz dogodny termin i zapisz 
się na wizytę

http://locannia.booksy.com 
lub telefonicznie: 533 339 691 

www.locannia.pl

Locannia Miejsce Naturalnego Wsparcia 
MIEJSCE DLA WSZYSTKICH 

NOWE MIEJSCE NA MAPIE MYSŁOWIC, KTÓRE WARTO POZNAĆ.

REKLAMA

Oferujemy:

Biorezonans

Terapie Kodem Emocji

Masaże

Fizjoterapię

Yogę

ul. Kościelniaka 24

tel. 533 339 691
www.locannia.pl

41-409 Mysłowice-Krasowy

Lokalny punkt konsultacji 

z dyplomowanymi terapeutami 

w zakresie terapii naturalnych.

Terapie Kodem Ciała

KOD RABATOWY

20%
rabatu

Wytnij kupon i okaż go 
przed dokonaniem płatności 
za usługę. 
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OSOBA ZATRUDNIONA NA TYM STANOWISKU 
BĘDZIE ODPOWIEDZIALNA ZA:

• kontrolę i analizę stanów magazynowych,
• przeprowadzanie analiz ofert oraz ich selekcję,
• współpracę z działem handlowym,
• realizację zgłaszanych zapotrzebowań na rynku 

krajowym, i zagranicznym,
• zagwarantowanie terminowości  

oraz jakości dostaw.

OD KANDYDATÓW OCZEKUJEMY:
• wykształcenie średnie, wyższe techniczne  

będzie dodatkowym atutem;
• bardzo dobrej znajomości języka angielskiego 

- wymóg konieczny (znajomość innych języków 
obcych będzie dodatkowym atutem),

• doświadczenia w obszarze zakupów i importu 
zagranicznego - wymóg konieczny,

• sprawnej organizacji pracy i zarządzania czasem,
• umiejętności sporządzania analiz  

porównawczych ofert,
• umiejętności prowadzenia negocjacji handlowych.

OFERUJEMY:
• umowę o pracę,
• ciekawą pracę w nowoczesnej  

Międzynarodowej firmie,
• stabilne warunki zatrudnienia z możliwością  

rozwoju i podnoszenia swoich kwalifikacji,
• przyjazną atmosferę pracy,
• atrakcyjne wynagrodzenie,
• niezbędne narzędzia pracy.

Spółka Alinox powstała w 2007 roku. Jako międzynarodowy dystrybutor  
oraz producent dostarczamy na rynek materiały wykonane z aluminium, stali, 

stali nierdzewnej, tworzyw sztucznych, miedzi, brązu, mosiądzu, ołowiu  
oraz tytanu w odmianie komercyjnej oraz przeznaczonej dla przemysłu lotniczego.

Aplikacje zawierające CV i list motywacyjny 
prosimy przesyłać za pomocą przycisku Aplikuj. 

W tytule wiadomości proszę o dodanie miejsca pracy.

http://www.alinox.pl

ASYSTENT DS. ZAKUPÓW 
Miejsce pracy: Mysłowice

Prosimy o dopisanie następującej klauzuli: „Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych 
zawartych w mojej ofercie pracy dla potrzeb niezbędnych do realizacji procesu rekrutacji (zgodnie  
z ustawą z dn. 29.08.97 roku o Ochronie Danych Osobowych Dz. Ust Nr 133 poz. 883)”. 

REKLAMA

Międzynarodowy koncern zajmujący się handlem 
aluminium i stalą nierdzewną poszukuje do polskiego oddziału firmy 

pracowników na stanowisko:


